
Protokół Nr LI/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 23 listopada  2022 r. 

 

LI Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Tykocinie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli  radni, sołtysi  oraz pracownicy obligowani z urzędu według list załączonych 

do protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych oraz 

pracowników Urzędu. Stwierdziła, że ilość radnych obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.10. Stan radnych wynosił 15 na sali 

obecnych było 12.  

Do punktu 2 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany zmieniony 

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 12 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022. 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

 na lata 2022-2034. 

6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

 nieruchomości na obszarze Gminy Tykocin. 

7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej odstawę 

 do obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Tykocin w 2023 roku. 

8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej za 

 podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2023 roku. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla 

 celów obliczenia wysokości zwrotu kosztów przewozu rodzicom dzieci  niepełnosprawnych z terenu 

 Gminy Tykocin do placówek oświatowych. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Białostockiego zadań w zakresie 

 zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Tykocin. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu  gminnego 

 nieruchomości położonej w gminie Tykocin. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę  Tykocin. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa 

 Gminy  Tykocin w Podlaskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej. 



14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

 nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i 

 wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

 międzygminnego pomiędzy Gminą Tykocin a Miastem Białystok powierzającego Miastu Białystok 

 zadanie własne Gminy z zakresu gospodarki odpadami. 

16.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. 

17.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

 międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie Stawiski zadań Gminy Tykocin z zakresu 

 organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje.   

20. Zakończenie sesji.  

   

Do punktu 3 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie protokołu z L 

Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z L Sesji Rady Miejskiej głosowało 12 

radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 4 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czwartego, a następnie 

zwróciła się Pani Skarbnik Doroty Sadowskiej o kilka słów wyjaśnienia. 

 Pani Skarbnik powiedziała, że projekt ten różni się od projektu opiniowanego na komisji, ponieważ 

wprowadzono środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku węglowego, dodatku 

ciepłowniczego i dodatku ciepłowniczego dla podmiotów wrażliwych. 

Ponadto wyjaśniła , że zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 2.296.941 zł i zmniejsza o 20.000 

zł. Zwiększenia dotyczą: 

- planowanych wpłat za sprzedaż węgla mieszkańcom – 200.000 zł, 

- wypłaty odszkodowania za awarię wagi – 11.316 zł, 

- środków z Funduszu Przeciwdziałania CIVID-19 na wypłatę dodatku węglowego, dodatku ciepłowniczego 

i dodatku ciepłowniczego dla podmiotów wrażliwych – 2.024.700 zł, 

Zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 2.226.846 zł i zmniejsza o 109.284 zł. Zwiększone wydatki 

przeznacza się na: 

- zakup usług związanych z gospodarką nieruchomościami – 10.000 zł, 

- składki na ubezpieczenie społeczne od wynagrodzeń pracowników urzędu – 12.000 zł, 

- zakup materiałów i usług na potrzeby urzędu – 25.000 zł, 

- zakup materiałów na potrzeby realizacji inwestycji pn. Przebudowa budynku remizy OSP w Radulach – 

40.000 zł, 

- zakup materiałów i oleju grzewczego na potrzeby Szkoły Podstawowej w Radulach – 7.464 zł, 

- wydatki związane ze sprzedażą węgla mieszkańcom – 43.184 zł, na koszty transportu, dystrybucji i obsługi 

zadania, faktury na zakup węgla będą opłacane w 2023 roku i w projekcie budżetu na 2023 rok, 

- zwrot nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych, pielęgnacyjnych i odsetek od zwracanych kwot – 10.000 

zł, 



- dotację dla GZGKiM w Tykocinie na zakup kosiarki – 10.000 zł, 

- dotację dla Gminnej Biblioteki Publicznej – 8.000 zł, 

- zakup kosiarki na potrzeby utrzymania boisk sportowych – 30.000 zł,  

- wydatki na realizację projektu „Umiem pływać” – 6.000 zł, 

- dotację na prowadzenie ŚDS – 498 zł, 

- wydatki na wypłatę dodatków węglowych i koszty obsługi tych zadań – 2.024.700 zł. 

W wyniku zmian w budżecie zwiększyła się nadwyżka budżetowa o 159.379 zł, która będzie wykorzystana w 

przyszłym roku. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/396/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022 , głosowało 

12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 5 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piątego i ponownie o 

omówienie zmian zwróciła się do Pani Skarbnik, która powiedziała, że  dostosowano wieloletnią prognozę do 

projektu budżetu na 2023 rok. Dodała, że wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. Przebudowa części drogi 

gminnej w miejscowości Siekierki wraz z przebudową i rozbudową systemu oświetlenia drogowego. 

Inwestycja będzie realizowana ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład, dofinansowanie inwestycji to 

98% kosztów zadania. Aby rozpocząć przetarg należało to zadanie ująć w wykazie przedsięwzięć. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/397/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tykocin na lata 2022-2036 , głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Do punktu 6 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szóstego, a następnie 

odczytała najważniejsze stawki podatku dotyczące, min. 

- związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania w 

ewidencji gruntów i budynków – 1,16 zł od 1 m² powierzchni, 

- bezpośrednio związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej obejmującej zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, w tym związanych z procesami poboru i uzdatniania wody oraz 

oczyszczania ścieków bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,20 zł od 

1 m² powierzchni; 

- pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego - 0,60 zł od 1 m² powierzchni; 

- od budynków mieszkalnych – 0,80 zł od 1 m² powierzchni użytkowej; 

- związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 27,00 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

- od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego – 7,00 zł od 1 m² powierzchni użytkowej; 



  

 Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: o ile wzrośnie teraz podatek związany z prowadzeniem 

działalności gospodarczej? 

 Odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska mówiąc, że o 2,50 zł. Była 

kwota 24,50 zł teraz jest kwota 27,00 zł. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/398/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r., w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na obszarze Gminy Tykocin, głosowało 12 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów;  11 osób- 

za, 1 osoba przeciw. 

Do obrad dołączył Radny Antoni Janusz Sowiński. 

 

Do punktu 7 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu siódmego, a następnie 

dodała, że  obniża się średnią cenę skupu żyta określona w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego do kwoty 68,00 zł. Podatek będzie wynosił 170,00 zł/ za h w 2023 roku.  

 Słowo dodała Pani Skarbnik mówiąc, że maksymalna cena żyta wzrosła o 20% w stosunku do 

ubiegłego roku. Podatek będzie wyższy o 16,00 zł. w stosunku do ubiegłego roku. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/399/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 

podstawę do obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Tykocin w 2023 roku,  głosowało 13 

radnych, Uchwała została podjęta większością głosów: 12 osób- za, 1 osoba- przeciw. 

Do punktu 8 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie dodała, 

że obniża się średnią cenę sprzedaży drewna określoną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego  z kwoty 323,18 zł za 1m³ do kwoty 250,00 zł za 1m³. Daje to kwotę 55,00 zł za hektar stawki 

podatku leśnego.  

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/400/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej za 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy Tykocin w 2023 roku, głosowało 13 radnych, 

Uchwała została podjęta większością głosów: 11 osób- za, 1 osoba- przeciw, 1 osoba- wstrzymała się. 

Do punktu 9 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Zgodnie z obecnymi przepisami, obowiązkiem gminy jest zapewnienie dzieciom z 

niepełnosprawnościami bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższego przedszkola, 

oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego lub ośrodka 

umożliwiającego realizację obowiązku przedszkolnego lub szkolnego albo zwrot kosztów przejazdu ucznia i 



opiekuna na zasadach określonych w umowie zawartej między burmistrzem a rodzicami lub opiekunami, jeżeli 

dowożenie zapewniają rodzice lub opiekunowie”. 

Ponadto dodała, ze zgodnie z rozporządzeniem przyjęto następujące stawki: 

1. dla pojazdu o pojemności skokowej silnika do 900 cm³- 0,52 zł /km 

2. dla pojazdu o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm³ – 0,83 zł/km 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/401/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu dla 

celów obliczenia wysokości zwrotu kosztów przewozu rodzicom dzieci niepełnosprawnych z terenu 

Gminy Tykocin do placówek oświatowych, głosowało 13 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały o następującej treści: 

  „Z uwagi, że zadanie pn. Zimowe utrzymanie dróg powiatowych położonych na terenie gminy 

Tykocin nie jest zadaniem samorządu gminy może być realizowane na podstawie zawartego porozumienia z 

Powiatem Białostockim i po przekazaniu środków przez powiat na ten zadanie.  W celu podpisania 

porozumienia niezbędne jest podjęcie uchwały w tym zakresie”.  

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/402/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie przejęcia od Powiatu Białostockiego zadań w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Tykocin, głosowało 13 radnych, Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 11 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, a następnie 

wyjaśniła, że uchwała dotyczy działki o numerze geodezyjnym 1788/10, a następnie przeszła do odczytania 

uzasadnienia, które brzmiało: 

 „ Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy m. in. podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 

przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej. Z uwagi na powyższe, procedura sprzedaży może 

zostać uruchomiona po uprzednim uzyskaniu zgody Rady Miejskiej w Tykocinie na zbycie nieruchomości”.  

Dodała, że temat ten został pozytywnie zaopiniowany przez Radnych na posiedzeniu komisji. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/403/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu gminnego 

nieruchomości położonej w gminie Tykocin, głosowało 13 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 12 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu  dwunastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 



 „Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli stanowi wykonanie upoważnienia zawartego w art. 30 ust. 6a 

ustawy – Karta Nauczyciela. 

Przedstawiony projekt uchwały wprowadza zmiany w regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin poprzez określenie szczegółowych warunków obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Zmienia się także treść § 1 ust. 1 pkt 3 poprzez dodanie zapisu mówiącego, że regulamin określa także  kryteria 

i tryb przyznawania nagród. 

Propozycja zastosowania regulaminu stanowiącego załącznik nr 1 do niniejszej uchwały od 1 września 2022r. 

wynika z faktu, że od tego dnia obowiązuje wprowadzające funkcję mentora rozporządzenie Ministra Edukacji 

i Nauki z 24 sierpnia 2022r. Wprowadzenie mocy wstecznej jest więc tu konieczne dla wypłacenia należnych 

dodatków nauczycielom pełniącym tę funkcję od początku roku szkolnego. 

Podkreślić należy, że zastosowanie regulaminu wynagradzania nauczycieli  w zakresie wypłaty dodatków z 

mocą wsteczną w sposób oczywisty polepsza sytuację nauczycieli sprawujących funkcje mentora i 

jednocześnie nie pogarsza sytuacji pozostałych adresatów, co pozostaje w zgodzie z art. 5 ustawy z dnia 20 

lipca 2000r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych, który wprowadza 

możliwość nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego 

państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie”.   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/404/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin, głosowało 13 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Do punktu 13 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a następnie 

dodała, że do tej pory funkcję tę pełnił Pan Wojciech Cymbalisty, który już nie pracuje w Porcie Kultury 

Tykocin. Podczas posiedzenia komisji zaproponowano na to stanowisko Panią Beatę Maliszewską. 

Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: ile kosztuje członkostwo w PROT? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że jest to ok. 5.000 zł. rocznie. 

 Wypowiedź Pani Skarbnik uzupełnił Pan Burmistrz Robert Sidorski mówiąc, że w zamian za tą 

składkę członkowską otrzymujemy bardzo dużą ilość materiałów promocyjnych. Mamy swoją przynależność, 

uczestniczymy w spotkaniach i jeżeli są jakieś szkolenia to również bierzemy w nich udział.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/405/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa 

Gminy Tykocin w Podlaskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej, głosowało 13 radnych, Uchwała 

została podjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zarządziła 15-minutową przerwę. 

Po przerwie do obrad dołączył Pan Burmistrz Mariusz Dudziński. 

 



Do punktu 14 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego, dodała, że 

temat ten omawiany był na komisjach i został zaopiniowany pozytywnie, po czym przeszła do odczytania 

uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało; 

 „W dniu 21 października 2022 r. do Urzędu Miejskiego w Tykocinie wpłynął wniosek mieszkańca 

wsi Jeżewo Nowe w sprawie możliwości dzierżawy działki o nr ewidencyjnym 45/2 obręb Jeżewo Nowe o 

pow. 1,1100 ha. do celów rolniczych na czas nieoznaczony. Mając powyższe na uwadze podjęcie 

przedmiotowej uchwały uznaje się za zasadne” 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/406/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i wyrażeniu 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, głosowało 13 

radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który dodał, że mimo iż umowa została podpisana na 

czas określony to zapewnił, że jest po rozmowie z dzierżawcą, że gdyby powstał pomysł budowy farmy 

fotowoltaicznej na tej działce, to z odpowiednim rocznym wypowiedzeniem rozwiążemy umowę. Jeżeli 

powstanie możliwość budowania farm na działkach gminy po to, żeby służyły obniżaniu rachunków, to będzie 

obopólna zgoda, żeby tą dzierżawę wypowiedzieć i taką inwestycję wykonać. 

Do punktu 15 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu, po czym głos oddała Panu  

Burmistrzowi, który powiedział, że temat porozumienia i temat śmieci jest bardzo ważny. Wyjaśnił, że od 

dwóch lat starał się o to, aby nasze śmieci były utylizowane w spalarni śmieci „Lech” w Białymstoku. Jest to 

spółka miejska Urzędu Miejskiego w Białymstoku. Po to aby podpisać jakąkolwiek umowę, porozumienie na 

oddawanie śmieci do spółki „Lech”, trzeba było mieć zgodę Pana Prezydenta Tadeusza Truskolaskiego oraz 

zgodę prezesa tej spółki. Spółka jest spółką miasta, ale działa na zasadzie  działalności gospodarczej. Na dzień 

dzisiejszy mam zielone światło na współpracę. Wyjaśnił, jak dzisiaj wygląda system odbierania śmieci z terenu 

naszej gminy i skąd taka stawka za śmieci. Dodał, że aby właśnie wykluczyć te koszty, a największe to koszty 

transportu zwrócił się z prośbą do Pana Prezydenta, aby móc oddawać śmieci do utylizacji w Białymstoku. 

Ponadto dodał, że teoretycznie na dzień dzisiejszy spółka „Lech” nie może przyjmować śmieci z żadnej z gmin 

ani od żadnego prywatnego przedsiębiorcy, ponieważ ma już prawie górną granicę śmieci na jaką ma 

pozwolenie z Urzędu Marszałkowskiego. W związku z tym gmina musi podjąć uchwałę w ramach której 

nawiąże porozumienie z Miastem Białystok. Taką samą uchwałę musi podjąć miasto Białystok. Na tej 

podstawie zostanie podpisane porozumienie, które pozwoli gminie Tykocin oddawać śmieci do spółki „Lech” 

w  Białymstoku. 

Ponadto dla porównania  powiedział, że koszt śmieci zmieszanych na wjeździe  do Białymstoku  za tonę 

wynosi  330,00 zł, a w Czerwonym Borze 460-480,00 zł.  

Podsumowując swoją wypowiedź, Pan Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o to, aby zmienić miejsce utylizacji 

śmieci i  móc to robić w Białymstoku. Ponad to zwrócił się do radnych z prośbą, aby zastanowili się nad 

możliwością zakupu własnych śmieciarek, co pomogłoby chociażby na przyoszczędzeniu w ilości 

przejechanych  kilometrów od miejsca odbioru śmieci do miejsca ich utylizacji. 

Pan Burmistrz dodał, że mimo tego, iż  projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia jest w porządku 

obrad  to dzisiaj  nie będziemy jej podejmować. 



 Uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata 

Kamińska, która dodała, że projekt uchwały wymaga uzgodnień pomiędzy Departamentem Gospodarki 

Komunalnej Urzędu Miejskiego a spółką „Lech” odpowiedzialną za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Dodała, ze uchwała ta zapewne będzie podejmowana na kolejnej sesji. 

Do punktu 16 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punkt szesnastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienie; 

 „Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Rada gminy może wprowadzić 

opłatę targową. Stawki opłaty targowej obowiązywały od stycznia 2019 roku i w związku z rosnącymi 

kosztami utrzymania targowisk, zasadne jest wprowadzenie wyższych stawek. Proponowane stawki są niższe 

od maksymalnych stawek określonych w Monitorze Polskim”. 

Dodała, że z samochodu ciężarowego o ładowności powyżej 2,5 ton - 40,00 zł, 

- z samochodu o ładowności do 2,5 ton, samochodu osobowego, przyczepy ciągnikowej, straganu - 30,00 zł, 

- w innych przypadkach- 10,00 zł. 

Zwalnia się od opłaty targowej sprzedaż dokonywaną w trakcie trwania imprez o charakterze promocyjnym 

Miasta i Gminy Tykocin. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński mówiąc, że zwiększamy opłaty targowe ze względu na 

to, że handlujący zostawiają po sobie śmieci co generuje koszty, ponadto wszystko idzie do góry i opłata, która 

była do tej pory- 15,00 zł. jest  zdecydowanie za małą kwotą, a koszty dla miasta rosną. 

 Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: dlaczego niektórzy będą zwolnieni z tej opłaty? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że handlujący podczas imprez promujących płacą inne, 

wyższe stawki, na podstawie umowy, którą zawierają z Portem Kultury na okres imprezy. A tu jest mowa o 

stawkach dla handlujących w każdy wtorek. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/407/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie opłaty targowej, głosowało 13 radnych, Uchwała została 

podjęta większością głosów: 12 osób-za, 1 osoba- wstrzymała się. 

Do punktu 17 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść kolejnego punktu, po czym głos 

ponownie zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński. 

 Pan Burmistrz powiedział, że Pani Burmistrz Gminy Stawiski zwróciła się z prośbą o przedstawienie 

na najbliższej sesji uchwały, która będzie zabezpieczała transport nie tylko mieszkańcom gminy Stawiski, ale 

również naszym mieszkańcom. Dla gminy nie będzie to generowało żadnych kosztów, ponieważ gmina 

Stawiski podpisuje umowę z Wojewodą. Stąd też moja zgoda o procedowanie tej uchwały na tej sesji. 

Dołożenie dodatkowych linii komunikacyjnych na pewno  się mieszkańcom przyda. 

 Uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza, Przewodnicząca Rady Renata Kamińska dodała, że 

podjęcie niniejszej uchwały ma na celu umożliwienie zawarcia porozumienia z Gminą Stawiski w związku z 

ukształtowaniem przebiegu linii komunikacyjnych, które obejmują miejscowości leżące na terenie Gminy 

Tykocin. Podjęcie przedmiotowej uchwały nie wywołuje skutków finansowych dla Gminy Tykocin. W 

związku z powyższym zasadnym jest wyrażenie zgody przez Radę Miejską w Tykocinie na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gmina Stawiski w powyższym zakresie. 



 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LI/408/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 23 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie Stawiski zadań Gminy Tykocin z zakresu 

organizacji publicznego transportu zbiorowego, głosowało 13 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Do punktu 18 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Radnych z zapytaniem, czy chcą 

złożyć interpelację lub mają jakieś pytania. 

 Pytanie zadała Radny Jarosław Malinowski: czy wiadomo już coś w związku z pralnią? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że w końcu zostaną zamontowane filtry na kominie. 

Zostały nam przedstawione dokumenty potwierdzające, że spółka, która jest właścicielem pralni zawarła 

umowę leasingową  na dostarczenie i sfinansowanie filtru. Teraz komin nie będzie generował żadnego dymu. 

Wyjaśnił, że termin założenia filtru mieli do 30 listopada, ale niestety nie zdążą tego zamontować do tego 

czasu i poprosili o ostateczny termin do 30 marca. W chwili obecnej nasza Pani Mecenas sprawdza na ile 

gmina prawnie może wyrazić na to zgodę, ponieważ wiąże nas umowa na ich zamontowanie do 30 listopada. 

Umowa przewiduje również kary w przypadku kiedy  nie wywiążą się z terminu.  

Pan Burmistrz zapewnił, że na tyle ile może prawnie będzie obligowała firmę, która jest właścicielem pralni 

do tego, żeby to zamontowali.  

Dodatkowo Pan Burmistrz poinformował o podpisaniu umów z pralnią i ubojnią na montaż urządzeń, które 

mierzą ilość i jakość oddawanych ścieków. Za przekroczenia ilości i jakości ścieków obie te firmy będą 

obciążane karami.  

Ponadto poinformował, że  Urząd jest zobowiązany do ewidencjonowania zbiorników bezodpływowych w 

gospodarstwach, stąd też prośba do wszystkich mieszkańców o zgłaszanie posiadania takiego zbiornika. 

Wyjaśnił, że obowiązek ten nałożyła na gminę Najwyższa Izba Kontroli, po przebytej kontroli w 2018 roku i  

gminy będą karane za nieprowadzenie takiej ewidencji. 

Do punktu 19 porządku obrad 

 Głos zabrała Radna Agnieszka Nieciecka, która zapytała o podłączenie Internetu szerokopasmowego 

do czterech miejscowości. Dodała, że w tej kwestii złożone zostało stosowne pismo i osoby zainteresowane 

do dnia dzisiejszego nie otrzymały żadnych informacji. 

 Odpowiedzi udzielił Pan Paweł Pogorzelski, informatyk w Urzędzie Miejskim w Tykocinie, który 

zapewnił, że stosowne dokumenty zostały wysłane do firmy KOBA na adres mailowy w dniu 06. lipca 2022 

r. Zobowiązał się do skontaktowania się z osobą do której dane dokumenty przesłał.  

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który na koniec w kilku słowach omówił kwestię węgla 

i jego dystrybucji. Powiedział, że po długich rozmowach okazało się, że ostatecznie nasza gmina będzie 

odbierała węgiel ze Starosielc, a nie jak było na początku z okolic Obwódu Kalingradzkiego. Nie uda nam się 

jednak w listopadzie przywieźć węgla. Pierwszy możliwy termin to początek grudnia. Węgiel będzie 

prawdopodobnie z Kolumbii. Nic jednak nie wiemy na temat jakości węgla. 

 Uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza głos zabrała Pani Urszula Gołębiewska, która powiedziała, 

że do końca listopada przyjmowane są wnioski o zakup preferencyjny węgla. Zwróciła się prośbą o 

przekazanie tej informacji innym mieszkańcom. 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: co jeśli się nie ma wydanej decyzji? 



 Odpowiedzi udzieliła Pani Urszula Gołębiewska mówiąc, że jeżeli nie ma Pan decyzji to należy udać 

się do MGOPS, koleżanki decyzje wydają od ręki dla osób, które chcą składać wnioski o zakup. 

 A jeżeli decyzja będzie odmowna? 

 T nie ma Pan prawa do zakupu takiego węgla- wyjaśniła Pani Urszula Gołebiewska. 

Do punktu 20 porządku obrad 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała wszystkim 

za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz. 12.16, dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono.  

          

         Przewodnicząca Rady Miejskiej  

              w Tykocinie 

                      Renata Kamińska 

         

 

 

Protokół sporządziła: Anna Nartowicz 


